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El 13 de juny del 2015 va ser un
dia històric a Barcelona. L’acti-
vista i líder de la PAH Ada Colau
era investida la primera dona
alcaldessa de la ciutat. Milers de
persones, al crit de “Sí que es pot”,
van seguir la investidura des de la
plaça Sant Jaume. Durant el seu
discurs, Colau va ser clara: “En
aquestes eleccions hi ha hagut un
vot pel canvi, i aquest canvi es
produirà. Però també hi ha hagut
un vot per les diferències, la plu-
ralitat i els matisos”.

Ja s’han complert dos anys de
la presa de possessió de Colau.
S’ha produït el canvi que va pro-
metre la llavors flamant alcal-
dessa? Segurament aquesta pre-
gunta pot tenir respostes molt di-
ferents segons qui les contesti.
Això, però, no impedeix que, 24
mesos després, es pugui dir que
Colau ha descobert que la políti-
ca institucional té els seus ritmes
i les seves limitacions, especial-
ment quan s’està en minoria.

MESURES APROVADES
L’actual alcaldessa, que ha estat
mare recentment, va iniciar el
mandat amb molta ambició. Feia
falta començar a complir les múl-
tiples promeses fetes a la ciuta-
dania durant la campanya electo-
ral. Han passat dos anys i, segu-
rament, la gran victòria de Colau
i el seu govern –primer en solita-
ri i després amb el PSC– és la
d’haver canviat, i dominat, l’a-
genda política de la ciutat. El tu-
risme i l’habitatge, els dos grans te-
mes on els comuns van posar
més èmfasis durant la campanya,
ocupen ara la centralitat del debat
polític. L’aprovació del Pla Espe-
cial Urbanístic d’Allotjaments Tu-
rístics (PEUAT), pactat amb ERC,

ha estat la seva victòria més im-
portant. Pensat per intentar con-
trolar el turisme, el pla ha prohi-
bit nous hotels a les zones amb
més oferta. Tot i això, el turisme ha
continuat creixent i la regulació ha
estat recorreguda pels hotelers.

Pel que fa a l’habitatge, Colau
ha aprovat un altre pla, aquest
acordat amb el Grup Municipal
Demòcrata (antiga CiU) i Ciuta-
dans, que preveu més de 8.000
pisos nous fins al 2025 per am-
pliar el parc públic de lloguer. En
paral·lel, però, l’alcaldessa ha vist
com precisament els preus del llo-
guer han crescut i com els des-
nonaments no s’han aturat. Re-
lacionat amb l’habitatge, tot i que
va més enllà, hi ha el Pla de Barris.
Amb un pressupost de 150 mi-
lions d’euros, invertirà en una
quinzena de zones vulnerables.

A la llista de mesures apro-
vades també s’hi pot afegir el
pressupost d’aquest 2017, que
Colau va tirar endavant després
de recórrer a una qüestió de con-
fiança, i l’anunci de la cobertura
de 200 metres de la ronda de
Dalt, tot i que la mesura ha estat

criticada pels veïns per la seva
poca ambició.

FRONTS OBERTS
Aquests dos anys, però, també es
caracteritzen pels fronts que Colau
ha anat obrint i que no ha pogut
tancar o, en alguns casos, ni en-
carrilar. En l’àmbit de la mobilitat,
una de les banderes d’aquest go-
vern, és on segurament hi ha més
problemes a dia d’avui. El túnel de
les Glòries, el conveni del me-
tro –en vaga–, la unió del tramvia
per la Diagonal i la superilla del Po-
blenou estan portant més d’un
maldecap al govern municipal. 

Glòries i el metro són proble-
mes heretats. En el cas del primer,
la decisió d’aturar les obres, però,
no ha agradat ni a l’oposició ni als
veïns. Pel que fa al metro, ja hi ha
hagut més de vint dies de vaga
des de l’inici del mandat. D’altra
banda, la superilla ha estat un
projecte que ha generat polèmi-
ca i que ha estat rebutjat per una
part del veïnat. Hi ha hagut errors
que el mateix Ajuntament ha ad-
mès. Per últim, la unió del tram-
via per la Diagonal, un dels pro-

jectes que el govern encara amb
més determinació, no té con-
sens polític ni tècnic.

A banda de la mobilitat, una
altra de les qüestions que de mo-
ment Colau no ha pogut arreglar
és la del top manta. Tot i els plans
d’inserció municipals, s’han con-
tinuat vivint escenes tenses amb
persecucions policials. De fet, el
Sindicat Popular de Venedors
Ambulants ja ha alertat que aquest
estiu pot tornar a ser problemàtic.

VALORACIONS OPOSADES
El balanç de l’oposició és molt crí-
tic amb Colau. El Grup Municipal
Demòcrata ha parlat d’un “suspens
estrepitós”, mentre que ERC ha
deixat clar que avui no investirien
l’alcaldessa. Per la seva banda,
Ciutadans creu que Colau “tapa
amb decisions ideològiques la seva
incapacitat per gestionar”, mentre
el PP creu que el govern “divideix
i gesticula però no governa”. Per úl-
tim, la CUP veu una oportunitat de
canvi perduda. Aquest malestar va
quedar palès durant el plenari del
26 de maig. Tota l’oposició, amb
l’excepció de la CUP i del regidor

no adscrit Gerard Ardanuy, va
reprovar la gestió de Colau i el seu
govern. Era la quarta reprovació
durant els dos anys de mandat.

El govern, lògicament, també
ha fet la seva valoració. En una
roda de premsa, l’alcalde en fun-
cions, Gerardo Pisarello, que va
comparèixer acompanyat del so-
cialista Jaume Collboni, va de-
fensar que han fet front a la si-
tuació d’emergència social ge-
nerada per la crisi i han “canviat
l’agenda política” per posar la
lluita contra les desigualtats i el
dret a l’habitatge al centre del tau-
ler polític. De totes maneres, Pi-
sarello va dir que es mouen a llarg
termini: “No pensem en el 2019,
sinó en el 2030.  Estem establint
les bases d’un gran canvi”.

I Colau? Quin balanç fa? Des
del seu perfil de Facebook ha re-
marcat que “un canvi profund, de
valors i de polítiques, mai no es
produeix d’un dia per l’altre”. “Es-
tem posant les bases per a un fu-
tur més just, més democràtic i més
fratern”, afirma. La segona part el
mandat està a punt d’arrencar.
Caldrà veure com acaba el partit.

Albert Ribas
BARCELONA

El canvi de Colau, al ralentí
» L’alcaldessa arriba a l’equador del mandat amb més deures pendents que mesures aprovades

» El control dels allotjaments turístics i el Pla d’Habitatge contrasten amb Glòries, la superilla i el tramvia

Colau, el dia de la presa de possessió com a alcaldessa. Foto: Ajuntament 
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REFERÈNDUM4“Toca a les catalanes i als
catalans decidir el seu futur. És a les seves
mans i a les de tots nosaltres fer-ho pos-
sible, demostrar que la democràcia ens
uneix per damunt de les legítimes i salu-
dables discrepàncies”. Amb aquestes pa-
raules, el president de la Generalitat, Car-
les Puigdemont, i el vicepresident Oriol
Junqueras han encoratjat la societat civil
a defensar a partir d’ara un referèndum
que des del passat 9 de juny ja té data –1
d’octubre– i pregunta –“Voleu que Cata-
lunya sigui un Estat independent en for-
ma de república?”–.

El compte enrere, doncs, ha co-
mençat. I ho ha fet amb dubtes damunt
la taula –qui posarà les urnes, quin serà
el cens, com serà la cobertura legal...–
i un Estat  espanyol que, a diferència del
que va passar amb la consulta del 9-N,

està disposat a posar tota la carn a la
graella per evitar que hi hagi urnes l’1
d’octubre.

De fet, és precisament per això, per
protegir-se, que l’acte del 9 de juny no va
incloure cap firma ni contracte que es pu-
gui recórrer, però la fiscalia ja ha portat
igualment l’anunci als tribunals a través
de la querella contra la consellera Me-
ritxell Borràs. Sigui com sigui, el com-
promís públic del president i del vice-
president va ser clar i solemne: “El Go-
vern es conjura a oferir totes les garan-
ties i a vetllar per la rectitud del procés
de convocatòria, organització i celebra-
ció del referèndum”, va afirmar Puigde-
mont, afegint que “la resposta que hi do-
nin els ciutadans, en forma de ‘sí’ o de
‘no’, serà un mandat que aquest Govern
es compromet a aplicar”.

Prèviament, Junqueras havia destacat
que la decisió de tirar endavant el refe-
rèndum unilateral s’havia pres davant
“d’un Estat deficient i injust, que exerceix
antidemocràticament les seves funcions
i perjudica els interessos econòmics del
país”, recordant que a Espanya hi ha mi-
nistres que “encarreguen la fabricació
de proves falses contra representants
electes escollits democràticament”.

LA REPÚBLICA I ELS ‘COMUNS’
L’acte va escenificar de nou, amb la pre-
sència dels diputats de Junts pel Sí i la
CUP, la unitat de les forces indepen-
dentistes davant d’un procés que, ara
sembla que sí, afronta la partida final. De
fet, les cares d’alguns dels presents re-
flectien més aviat el pes de la responsa-
bilitat i la dificultat del que els ve a sobre

que no pas l’èpica o l’eufòria d’altres oca-
sions. Tots ells sabien que estaven fent un
pas endavant del qual serà molt difícil fer
marxa enrere.

Però a la foto del dia 9 hi va haver un
gran absent: el partit d’Ada Colau. Els
‘comuns’, que sempre han defensat un
referèndum com a eina per resoldre el
conflicte, s’han desmarcat, almenys de
moment, de la proposta unilateral del
Govern, argumentant que no hi veuen
suficients garanties. Sigui com sigui,
amb la inclusió de la paraula “repúbli-
ca” a la pregunta, feta a instàncies
d’ERC i la CUP, s’intenta seduir els
simpatitzants de Catalunya en Comú
perquè vagin a votar el dia 1 d’octubre
i eixamplin així la participació, fins i tot
encara que els seus dirigents no acabin
donant suport al referèndum.

MANIFESTACIÓ4La resposta de la socie-
tat civil independentista a l’anunci de la
data i la pregunta del referèndum no es va
fer esperar. Dos dies després, diumenge 11
de juny, milers de persones –30.000 se-
gons la Guàrdia Urbana– van recollir el
guant llançat pel Govern en un acte orga-
nitzat per l’ANC, Òmnium i l’AMI a Bar-
celona que va servir per conjurar-se i dei-
xar clar a l’Estat espanyol que no ho tindrà
fàcil per impedir que Catalunya voti el pri-
mer diumenge d’octubre.

“Els catalans votarem aquest 1 d'oc-
tubre, i quan el Govern compleixi amb el
mandat democràtic no estarà sol”, va dei-
xar clar l’exentrenador del Barça Pep
Guardiola, que va posar veu al manifest
de les entitats independentistes i va con-

vertir-se en l’actor principal de la jorna-
da. “El Govern ha de saber que tots i ca-
dascun de nosaltres estarem al seu costat”,
va clamar un Guardiola que va injectar eu-
fòria entre els milers d’assistents a l’acte.

Entre crits de “No esteu sols”, “Vota-
rem” o el clàssic “Independència”, Guar-
diola va voler “deixar ben clar que el prò-
xim 1 d'octubre votarem en un referèndum
per decidir el nostre futur”. “Votarem en-
cara que l’Estat no ho vulgui”, va dir
abans d’apel·lar “a tots els demòcrates d'Eu-
ropa i del món a fer-nos costat en la defensa
dels drets avui amenaçats a Catalunya” i de
titllar l’Estat espanyol d’“autoritari”. “Ara
més que mai acudirem a les urnes: no fa-
llarem!”, va concloure Guardiola. Primer,
però, caldrà que no fallin els polítics.

“El Govern no estarà sol”

» El president Puigdemont i el vicepresident Junqueras posen data al referèndum: 1 d’octubre
» Comença el compte enrere amb dubtes damunt la taula i l’Estat disposat a torpedinar la votació 

“La democràcia ens uneix”
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Un diari plural

per @ModernetdeMerda    

4Duran, la patena

Aquest país no tolera la pulcri-
tud. L'exemplaritat està mal
vista. L'enveja aflora arreu, i la
puresa és ràpidament enne-
grida sense miraments. No hi
ha lloc per a referents de cap
mena, la ira ens corromp i ens
encega. Sense veure-hi de cap
ull, ensorrem, destruïm i eli-
minem tot el que és immaculat.

La meva ànima podrida tam-
bé ha caigut en aquesta dinàmica
perversa centenars de vegades. 

I, precisament per això, per-
què conec la sensació de buidor
que se sent després d'haver
practicat l'enveja, m'he pro-
mès a mi mateix que amb ell
això no em passarà. La seva au-
reola és massa neta, íntegra,
impossible d'esquerdar. Amb
ell -és la nostra obligació com
a ciutadans- només podem ser
justos: regalem-li un lent aplau-
diment i vanagloriem-li amb
tots els honors la seva blanca
trajectòria.

Josep Antoni Duran i Llei-
da ha passat per la política
sense llençar ni un sol paper a
terra. L'heroi d'El Campell, hà-
bil pianista, ha tocat durant

més de 35 anys, -trenta-cinc-
totes les tecles que es podien to-
car en l'àmbit polític. A Cata-
lunya, a Espanya, i de tant en
tant a l'Amèrica Llatina. No
ha deixat cap despatx buit, cap
suite per ocupar, cap candida-
tura per representar. Ho ha
negociat tot, ha format part de
les decisions més importants
que han afectat als catalans, ha
estat mà dreta, molt dreta, de
tota una època. Ha mamat el
règim del 78, s'hi ha aferrat, l'ha
abraçat, exprimit i plorat.

I ho ha fet, amics i amigues,
sortint-ne després sense ni una
sola taca a la camisa, cap es-
garrinxada. El seu prestigi i el
seu honor han saltat de les ur-
pes de la política estatal nets
com una patena. Una patena
lluent, daurada i devota. El seu
llegat és un plat d’or impol·lut
on s'hi poden posar totes les
hòsties celestials que calguin.
Totes les hòsties del món, San-
ta Maria Gloriosa. Totes, ep,
menys la seva.

I és que mentre l'imaginari
català s'enfonsa, el seu passat
sura i descansa en terra, apa-

reixent com un far llunyà, amb
una llum enlluernadora que
mai s'apaga. L'imperi de la ca-
talanor cau, però ell i la seva
imatge romanen. I nosaltres,
mísers i poca cosa, només po-
dem estar-ne orgullosos enca-
ra que ens cogui, perquè els ca-
talans per fi podem recórrer
sense temors a una ment sana
i sense perversions, un tòtem
incorruptible, el polític que no
ha sabut decebre el seu poble,
el pare modèlic que volen les fi-
lles, el de la veu greu, el de la
mà forta, que paga un vermut
i que arregla una porta.

L'agraïment més sincer,
doncs, Josep Antoni. Contra
l'enveja, fets. Contra l'odi, fei-
na. Deixa estar les boques con-
sumides per la mesquinesa. El
temps t'ha situat com l'única
flor que no fa estiu en un camp
arrasat per la corrupció, els
interessos personals i la infà-
mia. Has acabat sent la blancor
enmig de la foscor. L'honeste-
dat. La integritat. La patena.
L'única patena que ha tingut -
i que tindrà mai- aquest petit
país desfet. Gràcies.

per Jordi Lleal 

No es tracta de plagiar l’eslògan
de la campanya a favor dels re-
fugiats de l’actual drama de la
Mediterrània, he adaptat l’es-
lògan per referir-me a la dispo-
sició que molts catalans tenim
a col·laborar amb l’administra-
ció catalana, el dia del referèn-
dum. Que precinten escoles i
centres públics, com malaura-
dament anuncien alguns batlles
del PSC, doncs a casa tinc un ga-
ratge de 80m2, en planta baixa
i en un carrer cèntric, que pot ser
habilitat com a col·legi electoral. 

Si cal, també tinc urnes
adients per posar-hi les butlle-
tes i si no hi ha butlletes, les faré
jo amb la meva fotocopiadora,
i si cal posar ordre, tinc un uni-
forme i una gorra de la guàrdia
urbana, d’un carnestoltes de fa
anys.  Amb il·lusió, amb corat-
ge, amb alegria, sense por a les
amenaces amb les quals ens
bombardegen cada dia, per dig-

nitat, pit i collons! O potser
cervell i cintura, per actuar amb
intel·ligència i escapolir-nos
dels entrebancs a temps. Esta-
rem amatents a la vora de qui
ens necessiti, ben a la vora i no
marxarem de vacances a les
Sheychelles ni a les Bahamas,
com a molt lluny a Torredem-
barra o a la Costa Brava. Tenim
el ferm compromís de defensar
la Democràcia, així en majús-
cula. Amb nosaltres retronarà la
Democràcia, o potser retorna-
rà? Estem en plena guerra de
declaracions, a quines més ame-
naçadores, i amb insults. L’Es-
tat espanyol vol una rendició in-
condicional o terra cremada,
una crisi política la converteix en
una crisi d’ordre públic i a nos-
altres no ens hi trobaran.  

Als que seran encausats, in-
habilitats i escarnits pels poders
espanyols, els diem amb un
crit valent: No caminareu sols!

Un diari participatiu

4Casa meva, casa vostra

Actualitat a la xarxa

#1-Octubre

@ForcadellCarme: El dia 1 d'octubre les
catalanes i els catalans decidirem amb
llibertat i democràticament el nostre futur.
És l'hora de votar!

#SenseAlternativa?

@AlfonsCarmona: Entenc bé que Podemos
faci moció de censura merescuda a Rajoy,
deixant en evidència PP, PSOE i Cs, però si
només aconsegueix això, no em serveix.

#Caçat

@20g32: Quines casualitats... Quan
busques una imatge de Cristiano per
parlar del desfalc a Hisenda... no apareix
la samarreta del Real Madrid.
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Parlen els
veïns

Un diari obert

CANDIDAT. La setmana de l'ascens,
en la qual un grup de jugadors catalans
ja de Primera cridaven independència
des del balcó de l'Ajuntament (per cert,
què passarà a la Lliga espanyola amb
els clubs catalans l'any vinent?), Girona
esdevé un símbol de la desconnexió. El
coordinador general del PP, Fernan-
do Martínez-Maíllo, entre insult i in-
sult a la intel·ligència dels catalans, ha
trobat un moment per reconèixer que
tenen veritables problemes per trobar
substitut a Enric Millo a les comarques
de Girona. De fet, han hagut d'endar-
rerir el congrés provincial (a diferèn-
cia dels celebrats a Lleida i Tarragona)
perquè no troben voluntari. Motiu de
reflexió per al partit? Ens estarem
allunyant de la gent? Serà que no els
tractem com a adults? Ni parlar-ne. La
culpa és del fet que hi ha molta "pres-
sió", tant "política" com "personal".
Vaja, que el partit insígnia del Règim,
el de les portes giratòries, no troba qui
el representi? 

COMPROMÍS. No és la primera
vegada que Pep Guardiola intervé en
una gran mobilització de l'indepen-
dentisme: si no m'erro, va fer-ho a tra-
vés d'un missatge gravat al final de la
gran manifestació de la Diada de 2012.
Però que ara, en el moment més tens,
decideixi implicar-s'hi també és molt
d'agrair. Ell, com a professional d'elit
al món del futbol, té molt a perdre. No-
més cal comprovar com la grada es-
panyola xiula Gerard Piqué, teòrica-
ment un dels seus, però català com-
promès, cada vegada que toca la pilo-
ta amb la "roja". Això comença anar (i
anirà a més, molt més fins al dia D) de
qui està disposat a posar en joc inte-
ressos personals en defensa d'una cau-
sa de justícia col·lectiva (com sempre
ha anat el progrés de la humanitat).
L'entrenador del Manchester City va
llegir el manifest a favor del referèndum
en l'acte de l'ANC, Òmnium i l'AMI, a
Montjuïc on, benvolguda lectora, ben-
volgut lector, ens hi vam trobar milers.

per Joan Granollacs                                                                                                              per David Rabadà

El PP català acaba d’iniciar una cam-
panya a favor del ‘no’ en el referèn-
dum català. En aquesta campanya in-
terpreta que si Catalunya es fa inde-
pendent, un trenta per cent dels ca-
talans no cobrarien la jubilació. Pa-
radoxalment això contrasta molt
amb els fets reals. Des del 2012 que
el PP, i per tapar els forats del dèfi-
cit espanyol, va desviant molts diners
del Fons Acumulat de la Seguretat
Social. Amb aquests recursos s’havia
d’assegurar el pagament futur de ju-
bilacions i serveis sanitaris. L’última
d’aquestes transferències fou durant
el juliol del 2016. Foren un total de
8.700 milions d’euros que foren des-
viats a altres usos. Aquest tipus de
transacció s’ha donat cada any durant
els darrers tres cursos. Tot plegat im-
plica una mitjana de 8.328 milions
d’euros anuals que el PP es poleix en
assumptes aliens a la jubilació de tots

els espanyols. De seguir així la ten-
dència, i amb quatre càlculs bàsics, es
veu clarament que en dos anys el PP
deixarà sec el pou de les pensions es-
panyoles. En fi, cada cop tenim me-
nys diners per a pensions i cada cop
estem més propers a la total bancar-
rota del Reino de España. Però el més
pervers del Partit Popular és que
porta molts anys amenaçant als in-
dependentistes dient-los que si aban-
donen Espanya no cobraran la jubi-
lació, la qual cosa resulta tot al con-
trari. Davant el desfalc que el PP està
fent dels fons per a la jubilació, és
obvi que no quedarà ni un euro per
pagar cap retiro ni català ni espany-
ol. Potser per això molts catalans es
volen fer independents, per escapar
de les mentides, les manipulacions i
la bancarrota del Reino de España. I
ja se sap que la pela és la pela, tot i
que ara és el PP qui més la desvia.

@mescriva: (Rajoy) "Cuanto peor mejor
para todos y cuanto peor para todos
mejor, mejor para mí el suyo beneficio
político". #NoMeRío.

@elsomatent: Si España fuera un Estado
autoritario, habría recibido condenas por
torturas no investigadas o habría practi-
cado el terrorismo de Estado.

@Marsal95: Cada any em proposo que
el meu estiu sigui com els de l'anunci
d'Estrella Damm, però sempre acaba
sent com els de l'anunci de LIDL.

Opinió en 140 caràcters

4Candidat, compromís 4PP i catalans sense pensions

Luciano
“Dolenta. Quan vaig
cap a la feina he de
passar per un ca-
rrer en el qual pràc-
ticament hi ha cur-
ses quan el semàfor
es posa en verd per

als vianants i moltes bicis no en fan cas i
gairebé m’atropellen. Els ciclistes haurien
de respectar molt més del que ho fan.”

Lourdes
“Hi ha molta dife-
rència entre els ba-
rris en els quals hi
ha carril bici i els
que no en tenen.
Quan el carril està
senyalitzat no hi ha

grans problemes, però si no és així, molts
cops has d’anar esquivant-los. En general,
cal que els carrils estiguin millor indicats.”

Roman
“Personalment mai
no he tingut cap
problema amb cap
bici. No acostumo a
moure’m en bicicle-
ta, però em sembla
bé que s’estigui

apostant per habilitar cada cop més ca-
rrils, però això ha de comportar que els
ciclistes només circulin per aquests llocs.”

Coloma
“Fatal. En general hi
ha poc respecte. La
gent envaeix cons-
tantment els carrils
bici sense mirar i
els ciclistes hem de
frenar. Un cop fins i

tot vaig caure intentant evitar atropellar
una persona. A la ciutat els cotxes ens res-
pecten més que els vianants.”

Com definiries la convivència entre vianants i ciclistes?
per Toni Enguix
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DRETS SOCIALS4La conse-
llera de Treball, Afers Socials i Fa-
mílies i els promotors de la Ini-
ciativa Legislativa Popular per a
una Renda Garantida de Ciuta-
dania van signar el passat 15 de
maig un acord històric que farà
possible la tramitació d’una llei al
Parlament per garantir aquest
nou dret. La Renda Garantida de
Ciutadania permetrà assegurar
els ingressos mínims de les per-
sones que es troben en situació de
pobresa, al mateix temps que
també permetrà que puguin pro-
mocionar-se cap al món laboral i
combatre les desigualtats.

Aquest nou acord implica que
aquesta prestació serà inicialment,
en els casos individuals, de 564 eu-
ros, tot i que creixerà fins als 664 eu-
ros el 2020. A les llars amb dos
membres la quantitat que es rebrà
serà de 836 euros, una xifra que arri-
barà als 996 euros el 2020. Per úl-
tim, per cada fill –fins a un límit de
tres– es rebran 75 euros. Aquests
75 euros passaran a ser 100 el
2020.  Fins aleshores, el desplega-
ment serà progressiu. Quan s’arri-
bi als 664 euros al mes, la xifra equi-
valdrà  al 100% de l’Índex de Ren-
da de Suficiència de Catalunya

(IRSC). Quan s’apliqui aquest 100%,
el màxim serà de 1.200 euros al
mes per a les famílies de dues
persones amb un total de tres fills.
Cal remarcar que, si una persona re-
butja una feina, perdrà el dret a ac-
cedir a aquesta ajuda.

“UN ACORD DE PAÍS”
Durant l’acte de presentació de l’a-
cord, Bassa va afirmar que “aquest
és un nou dret social que con-
querim gràcies a un acord de país,
el primer dret de l’etapa postcrisi”.
La consellera va afegir que l’acord
implica “un canvi de paradigma
que ataca les desigualtats, fent
que totes aquelles persones que
són vulnerables puguin ser actives
a la societat, i que està vinculat a un
acompanyament per a la inserció
social i laboral, perquè el treball és
la primera política social”.

La titular de Treball, Afers So-
cials i Famílies també va remarcar
la importància de l’acord entre el
govern i els promotors de la ILP,
al mateix temps que va afirmar
que “hem conquerit aquest dret
subjectiu amb responsabilitat i
coherència. Avui és la generositat
de tots i totes el que ha permès
arribar a aquest acord”.

Ara la Renda Garantida de
Ciutadania ha de ser tramitada
com a llei al Parlament i es preveu
que comenci la seva aplicació el
mes de setembre d’aquest any
amb un 85% de la prestació. La im-
plementació es durà a terme du-
rant quatre anys, fins a l’abril del
2020, quan tots els beneficiaris ja
en cobraran el 100%. Durant
aquest temps, una comissió farà
un seguiment per tal d’avaluar l’a-
plicació i modular els canvis ne-
cessaris per a fer-la efectiva.

En aquest sentit, Bassa va as-
segurar que “no serem només el
Govern qui dirà en cada moment
qui necessita la renda garantida,
sinó que estarem acompanyats
dels agents econòmics, socials i
del tercer sector, amb qui ani-
rem veient com anem modulant
la Renda Garantida de Ciutadania”.

En la signatura de l’acord
també hi van ser presents re-
presentants de federacions i en-
titats del tercer sector, promotors
de la ILP, patronals (Foment i PI-
MEC), sindicats (UGT i CCOO) i en-
titats municipalistes, com ara la
Federació de Municipis de Cata-
lunya (FMC) i l’Associació Catala-
na de Municipis (ACM).

Per una vida digna
» Govern i entitats promotores firmen l’acord per fer possible la Renda Garantida de Ciutadania 

» Es començarà a aplicar de forma progressiva des d’aquest setembre i fins a l’abril del 2020

REQUISITS4Podran obtenir la
Renda Garantida de Ciutadania to-
tes aquelles persones majors de 23
anys amb dos anys de residència
a Catalunya i que hagin esgotat to-
tes les prestacions i no tinguin un
patrimoni superior a la primera re-
sidència. Tot i així, existeixen al-
gunes compatibilitats amb ajuts
socials, com són les prestacions
derivades de la llei de dependèn-
cia, així com les famílies que rebin
beques de transport i menjador
escolar. Les altres ajudes són com-
patibles i alhora computables.

Una altra exempció que con-
templa l’acord és per a les famílies

monoparentals amb contractes
a temps parcial que tinguin una
renda inferior a l’Indicador de
Renda de Suficiència de Catalun-
ya (IRSC). Aquestes famílies podran
rebre la prestació fins a arribar a
aquest topall.

Les persones que vulguin
adquirir la Renda Garantida de
Ciutadania hauran de sol·licitar-
la a través de les oficines del Ser-
vei Públic d’Ocupació de Cata-
lunya. Posteriorment, des del
Departament de Treball se’ls tra-
çarà el pla d’inserció laboral i, en
cas que sigui necessari, se’ls de-
rivarà cap als serveis socials.

Qui se’n beneficiarà?

Tot el que has de saber de la Renda Garantida de Ciutadania. Infografia: Oscar Murillo / Línia

ensenyament.gencat.cat
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SUCCESSOS4Un home de 57
anys veí de l’Hospitalet de Llo-
bregat està ingressat en un cen-
tre psiquiàtric, a l’espera de de-
clarar davant del jutge, després
d’haver presumptament enve-
rinat els seus sogres, que vivien
al districte. Un d’ells, l’home,
que tenia 90 anys, va morir
nou dies després a l’hospital
on havia estat ingressat  mentre
que la dona, de la mateixa edat,
es va poder recuperar de la for-
ta intoxicació patida.

Segons van informar en un
comunicat els Mossos d’Esqua-
dra, que van investigar el cas du-
rant setmanes, el passat 10 de
juny, el sospitós hauria enverinat
els seus sogres el 14 d’abril diluint
una alta dosis d’un fàrmac legal
en dos cafès en llet que el matri-
moni es va beure. Com a conse-
qüència de la ingesta, l’ancià va
morir el 23 d’abril i la dona, que
havia begut molt menys cafè
amb llet perquè va trobar que te-

nia un gust estrany, va ser do-
nada d’alta uns dies després tot
i patir efectes que li van causar
danys a la salut.

A L’ESPERA DE DECLARAR
El sospitós, després d’haver co-
mès presumptament el doble
enverinament, va acudir a un
centre mèdic, des d’on se’l va in-

ternar a un hospital psiquià-
tric.  De moment continua in-
gressat al centre psiquiàtric a
l’espera que l’estabilització de la
seva situació li permeti declarar
davant del jutge que instrueix el
cas. La policia, en l’atestat pre-
sentat al jutge, li atribueix dos
delictes d’homicidi, un dels quals
en grau de temptativa.

Els Mossos van investigar els fets durant setmanes. Foto: Arxiu

Mor un home de 90 anys
enverinat pel seu gendre

» L’acusat, que pateix un trastorn mental, també va enverinar la sogra
» L’home està ingressat en un centre psiquiàtric a l’espera de declarar

Acaben les Festes Majors 
de Sant Gervasi i el Putxet

CELEBRACIONS4Els barris de
Sant Gervasi i el Putxet han tancat
fa pocs dies la celebració d’una
nova edició de la seva Festa Major.

En el cas del Putxet, la Fes-
ta Major es va celebrar entre el
8 i l’11 de juny amb la progra-
mació de diferents actes com ara
el concert coral, les havaneres
amb rom cremat amb el Grup
Xarxa, el Vermut & Jazz, el so-
par de Festa Major, el ball, la
rua-cercavila de tabalers i els focs
artificials.

D’altra banda, Sant Gervasi
va celebrar la seva diada entre

els dies 9 i 19 de juny. Al llarg
d’aquests 11 dies, el barri es va
omplir d’un munt d’activitats
pensades per a tots els públics.
Algunes de les més destacades
van ser la diada castellera, la
Festa de la Botifarra-Jazz, la
Festa Màgica de la Bonanova, el
Correllengua, la fira d’entitats jo-
ves o, entre altres, la ruta Gal-
vany Insòlit. 

Per últim, el Turó Park tam-
bé va celebrar la seva Festa Ma-
jor el cap de setmana del 10 i 11
de juny amb la música i les sar-
danes com a protagonistes.

Més denúncies al monitor
de l’escola Taiga investigat

ABUSOS4La xifra de famílies  de
l’escola d’educació especial Taiga
que han denunciat al monitor es-
portiu acusat d’abusar sexual-
ment dels seus alumnes, tal com
va publicar El Periódico a finals de
maig, ja s’enfila fins a sis.

Aquestes sis famílies van pre-
sentar les denúncies al jutjat que
instruirà la causa uns dies després
que el monitor acusat dels pre-
sumptes abusos sexuals quedés en
llibertat provisional amb una or-
dre d’allunyament d’un quilòme-
tre de l’escola i els alumnes. L’ho-
me, de 46 anys, va ser detingut el

24 de maig  com a presumpte au-
tor d’abusos sexuals a, almenys,
tres alumnes -dos nois i una noia-
, tot i que amb les noves denúncies
la xifra de les possibles víctimes
s’ha ampliat fins als sis nois.

Segons les denúncies, l’home
hauria abusat sexualment d’al-
guns dels seus alumnes durant les
sortides esportives que organit-
zava. A banda, de les sis denún-
cies familiars, la direcció de l’es-
cola, que des d’un primer mo-
ment va posar els fets en conei-
xement d’Ensenyament, també
ha presentat una denúncia. 

Judit Neddermann mostra 
el seu talent al Teatre de Sarrià
CONCERT4La jove cantant de Vi-
lassar de Mar Judit Neddermann
va oferir el passat 14 de juny, jun-
tament amb la seva banda, un
concert al Teatre de Sarrià.

A Sarrià, Nedderman va tor-
nar a demostrar que és una de les
artistes joves amb més talent
del panorama musical català. Al
llarg de l’actuació, ella i la banda
van repassar diferents cançons
dels dos discos fins ara publicats
per Neddermann. El primer, que

va veure la llum el 2014, i que va
publicar en solitari és ‘Tot el que
he vist’, mentre el segon el va pu-
blicar el 2016 amb el nom d’‘Un
segon’. Gràcies a ‘Tot el que he
vist’, Neddermann va el Premi
Descobertes del Festival Stre-
nes  i el VII Premi Miquel Martí
i Pol, del certamen Terra i Cultura
gràcies a la versió musical del po-
ema ‘El fugitiu’ de Miquel Mar-
tí i Pol. Neddermann ja té molt
avançat el seu tercer disc.

Petició |Volen que Vives i Tutó sigui per a vianants
Una quarantena de famílies que viuen al carrer Vives i Tutó han constituït, tal com va avan-

çar Betevé, una plataforma per reivindicar que aquest carrer sigui d’ús exclusiu per a via-
nants. Aquests veïns denuncien que el carrer, la calçada del qual fa tres metros d’amplada,

fa de via ràpida que absorbeix la circulació de Pedralbes, Eduardo Conde i J.V. Foix. 

Imatge del sopar de Festa Major de Sant Gervasi. Foto: Districte
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Trias, des de la Bonanova: 
“Els comuns són la nova casta”
POLÍTICA MUNICIPAL4L’exal-
calde de la ciutat Xavier Trias va
afirmar el passat 8 de juny, durant
el primer acte de balanç dels dos
anys del govern Colau del Grup
Municipal Demòrata (GMD), que
“els comuns són la nova casta”.

En un acte celebrat a l’Auditori
del Col·legi de Metges, al passeig
de la Bonanova, Trias va dir que
l’actual govern “ha enganyat” a la
ciutadania “explicant mentides

de tot tipus”, per tot seguit afegir
que, des del seu punt de vista “ha
nascut una nova casta que s’ha
creat a base de subvencions, que
està formada per la PAH, per la
FAVB, fonamentada en el DESC
i la plataforma dels lloguers”.

A banda de Trias, també van
intervenir el portaveu del GMD Jo-
aquim Forn, el regidor adscrit al
districte, Jordi Martí, i els conse-
llers Montse Martín i Pol Lliró.

Rovira (ERC) defensa 
el referèndum des de Sarrià

AGENDA NACIONAL4La secre-
tària general d'Esquerra Repu-
blicana, Marta Rovira, va de-
fensar el passat 15 de juny en un
acte a la plaça de Sarrià el refe-
rèndum del pròxim 1 d’octu-
bre. Rovira, davant més de 100
persones, va assegurar que “el
referèndum és imparable perquè
té suport social i fonaments ju-
rídics internacionals claríssims”.

Segons la republicana, el re-
ferèndum se celebrarà “amb to-
tes les garanties” i va reivindicar
aquesta cita com “l’única alter-
nativa per sortir d'aquesta cruï-
lla d'estira-i-arronses. Volem
tenir el futur a les nostres mans”.
Al mateix temps, Rovira va rei-

vindicar que “estem intentant
canviar les coses amb els recur-
sos que tenim al nostre abast
que, de vegades, són pocs”. Un
exemple d’això, va dir, són les
polítiques socials, un àmbit on
“fem tots els esforços per acon-
seguir avenços socials, però no és
normal que això sigui suspès i re-
corregut pel govern espanyol”, va
concloure.

L’acte també va comptar
amb la intervenció del diputat
al Parlament Gerard Gómez
del Moral, que es va mostrar
convençut que “de nosaltres
depèn que la majoria a favor de
la independència i de la demo-
cràcia segueixi viva”.

PATRIMONI4L’Avió del Tibidabo
torna a ser al parc d’atraccions des
del passat 13 de juny després de
cinc mesos de rehabilitació. 

El retorn d’aquesta emble-
màtica atracció es va celebrar
enmig d’un ambient festiu am-
bientat amb els diferents perso-
natges que han gaudit de l’avió al
llarg de la història. La jornada va
comptar amb la presència dels so-
cis del Tibidabo i de personalitats
molt vinculades a la història del
parc, com ara els descendents i fa-
miliars del seu promotor, el Doc-
tor Salvador Andreu, i l’enginyer
i constructor de l’avió Marià Ru-
bió i Bellver.

BARCELONA-MADRID
L’Avió del Tibidabo, estrenat el
23 de setembre de 1928, és una
rèplica  exacta del primer aparell
que el 1927 va fer el trajecte en-
tre Barcelona i Madrid. Es trac-
ta d’una atracció pionera i gairebé
centenària que representa amb
molta precisió l’època en què va
ser creada, quan la ciència i la tec-
nologia es van posar per primer
cop al servei de la diversió de la
ciutadania. 

El projecte de rehabilitació,
que ha anat a càrrec de l’arqui-
tecte Dani Freixas, s’ha basat en
la recuperació del caràcter origi-

nal de l’avió. Això ha fet que
s’hagin restaurat al màxim pos-
sible tots els elements originals i
se n’hagin afegit pocs de nous,
que també serveixen per recrear
millor l’època en què es va cons-
truir. Així doncs, la restauració ha
implicat entapissar de nou les ca-
dires i polir i envernissar zones de
fusta, com ara les finestres. Tam-
bé s’ha reparat i restaurat l’indi-
cador de rumb, les llums del
sostre de llautó i els acabats del
bany que hi ha a l’interior. Pel
que fa a l’exterior, i amb la mis-
sió de reproduir al màxim un avió
de l’època, la rehabilitació ha

permès recuperar l’acabat ‘re-
blonada’ de les xapes metàl·liques
que el folraven.

Per últim, pel que fa al grafis-
me s’ha recuperat el disseny ori-
ginal amb un gran T1 en el lateral
i s’ha afegit sota de l’ala una nu-
meració que correspon a la data
d’inauguració de l’atracció: 23-9-
28. A la part davantera dels dos la-
terals s’hi ha afegit el nom de Ti-
bidabo en majúscules simulant
la línia aèria oficial de l’aparell. L’a-
leró final ara també llueix els colors
de la senyera, de la mateixa ma-
nera que es feia a tots els avions de
l’època i tal com es fa actualment.

L’Avió del Tibidabo torna a lluir. Foto: Tibidabo

L’Avió del Tibidabo torna al parc
d’atraccions un cop rehabilitat
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INNOVACIÓ4“No és el mateix
fer la compra que anar al mer-
cat”. Amb aquesta sentència de-
fensen des de Manzaning –una
aplicació que promou la intro-
ducció del petit comerç al món
digital– els mercats de la ciutat,
espais “únics i emblemàtics que
representen el màxim exponent
del comerç de proximitat”.

Uns equipaments, però, que
en els últims temps “estan pa-
tint”, a causa de la competència
de les grans superfícies, l’enve-
lliment de la seva clientela i la
desconnexió dels joves, els ho-
raris dels quals no lliguen amb
la realitat dels mercats. Per tot
plegat, des de Manzaning apos-
ten per revitalitzar els mercats
a través del projecte #mercats-
digitals, un nou espai de l’apli-
cació mòbil que permetrà fer les
compres sense haver de des-
plaçar-se a l’espai, només pa-
gant un petit preu com a costos
d’entrega a domicili. 

Aquest projecte s’ha comen-
çat a implementar al Mercat de
Sant Gervasi, on hi ha instal·lat
un punt d’informació per expli-
car als clients el funcionament
de l’aplicació o ajudar a desca-
rregar-la al telèfon. 

El programari ofereix la pos-
sibilitat de veure fotografies dels
productes i que hi hagi un fil di-
recte amb el venedor a través
d’un espai de xat. De moment

set parades del mercat s’han
unit a la plataforma digital per
vendre a través de la xarxa. 

Amb aquesta iniciativa,
Manzaning té la voluntat de
“recuperar els mercats amb tota
la plenitud de l’experiència de
compra”. Un pas més cap a una
renovació del model de mercats
i de comerç de proximitat en una
època durant la qual els hàbits
de compra estan canviant. 

Ara també es podrà fer la compra a través del mòbil. Foto: Mercats BCN

Sant Gervasi és el primer mercat
que assaja la venda ‘on-line’

» L’equipament impulsa una prova pilot per fer la compra des de casa
» Ho fa amb l’aplicació Manzaning, que es vol estendre a tota la ciutat

La calor no desllueix una Fira
d’Estiu de l’Eix Sarrià d’èxit

MOSTRA4L’Eix Sarrià va cele-
brar el passat dissabte 17 de
juny la seva Fira d’Estiu, un es-
deveniment que serveix per do-
nar la benvinguda a la nova es-
tació i que aplega cada any a cen-
tenars de sarrianencs. 

En l’edició d’enguany, que va
tornar a tenir lloc al carrer Ma-
nuel de Falla, van participar 55
parades de comerciants que van
oferir els seus productes i serveis
i es van donar a conèixer. Però a
banda de l’aspecte més pura-
ment comercial, també hi va

haver tallers per als més petits de
la casa, molts dels quals van
acabar jugant amb globus d’ai-
gua per refrescar una mostra que
va estar caracteritzada per la
forta calor d’aquell dia. Tanma-
teix, el clima no va ser impedi-
ment perquè l’Eix Sarrià celebrés
una Fira d’Estiu reeixida. 

D’aquesta manera, l’entitat
posa fi a un final de primavera
molt intens, amb la celebració de
la tradicional BBQ de l’abril i la
Mostra de Comerç al Carrer del
dissabte 6 de maig.

La Fundació BCN Comerç
suma 3 nous eixos comercials
ADHESIONS4La Fundació Bar-
celona Comerç acaba d’anunciar
l’adhesió dels eixos comercials de
Poble-sec i Paral·lel, Nou Ei-
xample i la Marina. D’aquesta
manera, la fundació suma 20 en-
titats de botiguers de tota la
ciutat, els quals representen
11.000 comerços de tota la ciu-
tat, donen feina a més de 35.000
persones i facturen més de 7.000
milions d’euros a l’any, aportant
el 7% del PIB de Barcelona. 
Des de la fundació expliquen que
amb aquesta nova dimensió de
l’entitat es farà “un pas enda-

vant” en els seus objectius, com
ara la “competitivitat del co-
merç de proximitat”.

Per tot plegat, la fundació
afronta la celebració de l’Any del
Comerç i la Cultura amb molt
optimisme. Aquest projecte, que
vol apropar encara més el co-
merç de proximitat als barcelo-
nins, es posarà en marxa aviat.

De fet, és amb la voluntat de
posar en valor la relació entre el
comerç i la cultura –la qual es
manifesta als espais públics–
que la fundació impulsa aquest
programa innovador. 

Barnavasi omple Muntaner
amb la 20a Mostra de Comerç
FIRA4L’associació de comer-
ciants de Barnavasi va celebrar
el passat dissabte dia 10 la seva
vintena Mostra de Comerç al ca-
rrer Muntaner. La fira va tallar
el carrer des de la plaça Bona-
nova fins a la Ronda del General
Mitre durant tot el dia. 

La mostra va oferir un as-
pecte concorregut durant tota la
jornada, la qual va estar ame-
nitzada per espais específics de
nova creació, com ara una zona

lúdica entre els carrers Bisbe
Sivilla i Reus. A més, una altra de
les novetats va ser l’agrupació
dels diferents tipus de comerços
per sectors diferenciats. 

La mostra va celebrar-se en
el marc de la Festa Major de Sant
Gervasi, que va tenir lloc entre el
9 i el 19 de juny. En aquest sen-
tit, la fira del dia 10 va oferir tam-
bé el Tastet de Festa Major al
Mercat de Sant Gervasi i va tan-
car amb un concert. 

Sant Joan | Els catalans consumiran 1,7 milions de coques
Els catalans menjaran un 1,5% més de coques que l’any passat durant Sant Joan. En

concret, en consumiran 1.654.000, segons dades proporcionades pel Gremi de 
Pastisseria de Barcelona i Província. Les dades també indiquen que, només a 

la província de Barcelona, es menjaran gairebé un milió d’aquests dolços típics.

La Fira d’Estiu és un acte consolidat al barri. Foto: Districte
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Unes 50 entitats i associacions signen un manifest per demanar que es regulin les terrasses

Nou clam per l’espai públic
URBANISME/ Per una regulació de terrasses
que preservi l'espai públic com a dret col·lec-
tiu. Aquesta és la reivindicació, en forma de
manifest, que ha impulsat la FAVB i que ha
rebut el suport d’una cinquantena d’enti-
tats i associacions de veïns de tota la ciu-
tat. I és que en plena negociació per
acordar una nova ordenança de terrasses
per a la ciutat, la federació ha volgut pres-
sionar amb la publicació d’aquest text, que
advoca per la preservació de l’espai públic
“com a dret col·lectiu” a l’hora d’elaborar i
pactar la nova normativa. La federació va
presentar el manifest als mitjans el passat
dimarts 23 de maig.

Des de la FAVB remarquen que “és la
primera vegada” que aquest missatge s’ex-
pressa “de manera col·lectiva mitjançant un
manifest unitari”, el qual, a més, reivindica
“un veritable procés participatiu per donar
veu a la ciutadania”, substituint, d’aquesta
manera, “el tradicional enfocament” de tot
plegat com “una mera negociació bilateral
entre l’administració municipal i els em-
presaris de terrasses”.

El text comença admetent que les te-
rrasses han format part del “paisatge de la
ciutat i de la seva quotidianitat des de fa
temps”, però apunta que “diversos factors
han estimulat, en els darrers anys, al seu
creixement exponencial”. La conseqüència
d’això, segons la FAVB, és un greu deterio-
rament de l’espai públic degut a “la seva
apropiació a gran escala pels agents eco-
nòmics i la seva destinació a finalitats pri-
vades”. Per això, la federació creu que és
necessari matisar el discurs que diferents
lobbys i forces polítiques fan sobre la con-

tribució de les terrasses a l’activitat econò-
mica i laboral de la ciutat, un fet que, argu-
menten, fan servir per justificar qualsevol
irregularitat a l’espai públic.

És per això que el manifest reclama que
el futur acord de modificació de l’orde-
nança de terrasses incorpori criteris com
“l’encaix en un projecte de ciutat inclusiva,
habitable i sostenible que vulgui preservar
l’espai públic com a espai de convivència i
de cohesió social”. Aquest espai públic, a
més, ha d’estar ordenat i vetllar pels drets
individuals i col·lectius, i ha d’estar dissen-
yat per permetre que la gent pugui passe-
jar sense problemes i que es respecti el
descans dels veïns que viuen a prop. 

El manifest també incideix en el fet que
actualment s’està incomplint la normativa
i defensa que per donar-li la volta a aquesta
situació “resulta imprescindible el reforça-
ment de les accions d’inspecció i l’enduri-
ment del règim sancionador”. A més, la
FAVB proposa que en els casos de reinci-
dència es revoqui la llicència.

Per acabar, el text també es refereix a la
fiscalitat. La federació considera que cal “re-
visar a l’alça” els imports que paguen, ja
que els preus públics no tenen cap con-
cordança amb els que s’apliquen als llo-
guers privats dels locals.

La FAVB defensa que la ciutadania ha
de tenir un paper actiu en la negociació i
que “s’abordi un veritable procés públic
de debat i consulta per abordar un verita-
ble procés públic de debat i consulta”. La
federació tanca l’escrit emplaçant el
Gremi de Restauració per tal que instin els
seus associats a complir la legislació.

MANIFESTACIÓ/ 'Salvem el nucli antic de Vallcarca. Bar-
celona no està en venda'. Sota aquest lema més de 300
veïns de Vallcarca, integrants d’una vintena de col·lectius
i entitats veïnals, es van manifestar el passat 13 de maig
pels diferents punts del barri per reclamar la preservació
del nucli antic del barri.

Els manifestants van recórrer primer l’avinguda Vall-
carca fins al carrer Gomis. Des del viaducte van desple-
gar dues pancartes i, tot seguit, la marxa va continuar pel
carrer Argentera i Farigola fins al solar on Nuñez i Nava-
rro vol tirar endavant una promoció de pisos. Fa unes set-
manes, des de l’Assemblea de Vallcarca van denunciar que
Nuñez i Navarro té una llicència d’obres per construir en
un solar del carrer Farigola. La llicència, que ha generat
rebuig entre el veïnat, és prèvia a la moratòria d’un any
decretada per l’Ajuntament aquest  passat mes d’abril. És
per això que des de l’Assemblea de Vallcarca denuncien
que “sempre són els mateixos els qui fan els negocis amb
les nostres vides”.

D’altra banda, el Districte ha confirmat que Can Ca-
rol i l’antic Consolat de Dinamarca es convertiran en
equipaments veïnals. De totes maneres, les entitats ja
han deixat clar que en el cas de Can Carol no compar-
teixen el disseny final del projecte.

Més de 300 veïns de Vallcarca 
demanen salvar el nucli antic LLOGUER SOCIAL/Diferents col·lectius i entitats veïnals es

van concentrar el passat 13 de maig a davant dels núme-
ros 8 i 10 de la Vila Laietana per reclamar a l’Ajuntament que
transformi l’edifici, que és de propietat municipal, en un bloc
d’habitatge públic de lloguer i de comerç protegit.

Les entitats, amb el suport de la FAVB, consideren que
“l’immoble, amb una superfície útil de més de 18.000
metres quadrats i concebut a principis del segle XX com
a edifici residencial, té una morfologia regular i diàfa-
na que li permetria acollir més de 160 pisos i una xifra
considerable de petits comerços”.  Després de la con-
centració, els manifestants es van traslladar a l’Àgora Juan
Andrés Benítez, on hi havia programada una xerrada so-
bre la vaga de lloguers que es va viure a la ciutat a co-
mençaments dels anys 30 del segle passat.

Acte a favor de l’habitatge
públic a la Via Laietana
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TURISME/ Pas endavant en la llui-
ta dels veïns contra l’hotel que
l’empresa Praktik vol construir a
les Drassanes. A mitjans del mes
passat, la plataforma Salvem les
Drassanes, la principal opositora
a aquest projecte, va anunciar
que ha portat el projecte a l’Ofi-
cina Antifrau i a la Síndica de
Greuges de la ciutat.

Segons va denunciar la pla-
taforma en un comunicat, el
departament d’Urbanisme de
l’Ajuntament “porta mesos ocul-
tant informes que són decisius
per concedir o denegar la lli-
cència hotelera”.  La plataforma
ha rebut el suport de la FAVB,
entre altres entitats.

L’hotel de Praktik 
a les Drassanes, a
Antifrau i la Síndica

SOCIETAT/El barri de la Prosperitat, al dis-
tricte de Nou Barris, va acollir el passat 12
de maig  un acte de suport a l’obertura
d’una mesquita al carrer Japó.

L’acte, convocat per diferents entitats
del barri, tenia com a objectiu reivindicar la
diversitat cultural i la convivència després
que el projecte d’obertura d’aquesta mes-
quita hagi estat envoltat de polèmica. I és
que la majoria dels veïns del carrer Japó
s’hi oposen de s de fa mesos al·legant mo-
tius legals relacionats amb l’amplada del
carrer i amb les aglomeracions que, asse-
guren, es poden produir al carrer. Les pro-
testes contra la mesquita, però, han atret
en els últims mesos diferents grups i for-
macions ultres i racistes, cosa que ha fet
créixer la tensió al barri. 

Així doncs, la jornada del passat 12 de
maig va estar marcada per un ambient cla-
rament festiu, amb una batucada i una
cercavila. També es va llegir un manifest i
es va celebrar un concert. Al final de la mo-
bilització, però, es van viure moments de
tensió quan membres de grups d’ultra-
dreta, que es van aplegar al carrer Japó, i
defensors de la mesquita es van encarar i
insultar. Un cordó policial dels Mossos
d’Esquadra va evitar que l’enfrontament
anés a més.

Des de la Comunitat Islàmica, que han
enviat un missatge conciliador amb els
veïns i han deixat clar que les pregàries no
molestaran, han explicat que les obres ja
estan arribant al tram final, cosa que els per-
metrà obrir la mesquita a finals de juny.

Suport veïnal a l’obertura de la mesquita
de la Prosperitat, a Nou Barris

JORNADA/ La Xarxa per a la so-
birania elèctrica a Barcelona va or-
ganitzar el passat 3 de juny una jor-
nada reivindicativa per a  la recu-
peració de les antigues xarxes
elèctriques a la ciutat.

Sota el títol Tensem les xarxes,
la jornada es va celebrar a l’Aula
Magna de la facultat de Medici-
na de la UB. Durant el dia es van
analitzar els processos de remu-
nicipalització i de transformació
energètica a Europa, amb casos
concrets com els que s’han viscut
a ciutats com Cadis, Berlín o
Schönau.

Eldarrer taller va servir per de-
batre  la possible remunicipalit-
zació a la ciutat.

Objectiu: recuperar
les antigues 
xarxes elèctriques

PARTICIPACIÓ/ L’Observatori del
Deute en la Globalització (ODG)
ha dut a terme un judici popular
al projecte Castor. L'acte va co-
mençar a dos quarts de 10 del
matí del passat dissabte 17 i es va
celebrar al Centre de Cultura
Contemporània de Barcelona
(CCCB).

El cas ha generat una gran po-
lèmica perquè, després de la re-
núncia a la concessió de les obres
a l’empresa ESCAL UGS/ACS,
aquesta rebrà una indemnització
de més de 1.300 milions d’euros. 

Aquest judici popular vol “fer
seure” a la banqueta dels acusats
els responsables del projecte i
els dirigents del govern espanyol.

Barcelona fa 
un judici popular  
al projecte Castor

Som Meridiana insisteix en una
reforma integral de l’avinguda

MOBILITAT/ La plataforma Som
Meridiana va tornar a demanar el
passat 25 de maig, amb la pre-
sentació del manifest ‘Per una re-
forma seriosa de la Meridiana’,
que la reforma prevista de l’avin-
guda es faci de forma integral.
Som Meridiana està formada per
més de 25 entitats i col·lectius
veïnals, entre les quals hi ha,
entre altres, l’Associació de Veïns
de La Sagrera, Associació de
Veïns de Navas, l’Associació de
Veïns i Veïnes de SantAndreu de
Palomar, l’Associació de Veïns de
Torre Llobeta-Vilapicina, l’Asso-
ciació de Veïns de Barri de Porta,
l’Associació de Veïns Clot-Camp
de l’Arpa, l’Associació de Veïns
Sant Andreu Nord-Tramuntana,
l’Associació de Veïns Congrés-In-
dians, l’Associació de Veïns Pros-
peritat, l’Associació de Veïns de
Meridiano Cero i la mateixa Fe-
deració d’Associacions de Veïns i
Veïnes de Barcelona (FAVB).

UNA ÚNICA OPCIÓ
La plataforma considera que de
les diferents propostes de re-
forma que va presentar fa mesos
l’Ajuntament, només n’hi ha una
d’ambiciosa: la que contempla
una reducció d’un carril de circu-
lació en cada sentit de la marxa.
Demanen, també, que es faci de
cop, sense fases, ja que l’Ajunta-
ment contempla fer-ho en dos
trams. Deixen clar que “no podem
assumir ni acceptar actuacions
que no contemplin una reducció
contundent de la contaminació i
una millora de les condicions de
vida de l’entorn i l’avinguda”.

El passat mes de febrer Som
Meridiana, que va celebrar una
jornada reivindicativa el 17 de
juny que va incloure un debat
amb representants de diferents
grups municipals, ja va presentar
un altre document on demanava,
entre altres coses, la reducció “sig-
nificativa” del trànsit privat a la
nova avinguda. La plataforma
considera necessari  convertir
aquesta avinguda, una de les
principals entrades a la ciutat pel
trànsit rodat, en una nova zona on
hi hagi “una reducció contundent
de la contaminació atmosfèrica i
sonora”. La nova Meridiana, hau-
ria de ser, segons Som Meridiana,
“una via amb preferència per a les
persones que l’envolten, que fo-
menti el comerç, que escurci i fa-
ciliti el pas de les persones  d’una
banda a l’altra i que fomenti la
convivència”.

Pau Maduell, un dels porta-
veus de la plataforma Som Meri-
diana, explica que des de la
plataforma volen que “la trans-
formació de la Meridiana tiri en-
davant ja i sigui un projecte
ambiciós. Hem de fer una ciutat
pels pròxims 30 anys i no trobar-
nos que d’aquí a pocs dies veiem
que no ha estat suficient”.

Les intencions de l’Ajunta-
ment, tal com va explicar la ti-
nent d’alcalde Janet Sanz el
passat novembre en una reunió
amb els veïns, són enllestir la re-
forma en el tram que va entre
Aragó i Fabra i Puig durant
aquest mandat. Sobre això, Ma-
duell considera que “el projecte
ha de ser global”. 
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DISSABTE 8 DE JULIOL
20:00 L’Espai Putxet presenta la nit de jazz ano-

menada Blue Apples, amb versions de Duke
Ellington, Elle Fitzegarld o Ray Charles, en-
tre altres. / Espai Putxet.

DIJOUS 29 DE JUNY
18:30 Lucía Campás serà l’encarregada de cor-

dinar el taller Fotografia les teves vacances pen-
sat per a nois i noies d’entre 13 i 18 anys. / Cen-
tre Cívic Sarrià.

DIMARTS 11 DE JULIOL
18:00 Cos Cooperativa Salut s’encarregarà de la

conferència Recursos: farmaciola natural
d’estiu, amb remeis fàcils per a aquesta èpo-
ca de l’any. / Casal de barri Espai Putxet.

A PARTIR DE L’1 DE JULIOL
Matí-Tarda Dona al jardí és el nom de la mos-

tra de pintures a l’oli en les quals Luis López
Subero ens mostra diferents rostres de dones
que es conjuguen amb la bellesa d’un jardí.
/ Centre Cívic Sarrià.

FINS AL 21 DE JULIOL
TardaRecull d´una mostra de les fotografies pre-

sentades a la segona edició del concurs d´ InS-
TaNtRAiL. Va començar el passat dia 26. /  Cen-
tre Cívic Casa Sagnier.

DILLUNS 3 DE JULIOL
11:00 Dansa amb nadons és el nom d’aquesta

activitat de sis sessions pensada per poder
gaudir amb els més menuts. / Casal de Ba-
rri Espai Putxet.

DIMECRES 5 DE JULIOL
17:30 En el taller-espectacle familiar Pintem amb

tints naturals, la professora Laura Huguet en-
senyarà tècniques amb ingredients naturals.
/ Casal de Barri Espai Putxet.

TOTS ELS DIMARTS
12:00 Cada dimarts al migdia, els jardins de la

Vil·la Amèlia es converteixen en l’espai per
practicar les disciplines del tai-txi i del txi-kung.
/ Jardins de la Vil·la Amèlia.

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

Els jardins de la Casa Sagnier seran l’es-
cenari de la festa en la qual es dona-
rà la benvinguda a l’estiu. / Jardins Casa
Sagnier

Els jardins d’Enric Sagnier
donen la benvinguda a l’estiu

Dijous 29 de juny a les 17:30

Let’s travel és el nom del taller que aju-
darà els més despistats a ajudar a pre-
parar les vacances de l’estiu. Cal ins-
cripció prèvia, el cost és de 39 euros.
/ Casal de Barri Espai Putxet.

Un curs per planificar les
vacances a la perfecció

Dimarts 4 de juliol

El districte es mulla 
per l’esclerosi múltiple

Diumenge 9 de juliol

Aprofitant l'arribada del bon temps, el
grup de country Line Dance de l'Espai
Putxet oferirà una ballada a l'aire
lliure. / Casal de Barri Espai Putxet.

El Putxet, a punt per
ballar a ritme de country

Divendres 30 de juny a les 19:00

El districte no fallarà en una nova
cita i tornarà a celebrar el Mulla’t per
l’esclerosi múltiple el segon diumen-
ge del mes que ve. / DiR Diagonal.

Busca i Torró, del Barcino,
campiones a Portugal

TENNIS4Els campionats que les
tennistes del Barcino han jugat a
Portugal en els darrers mesos han
acabat amb victòries. És el cas de
Cristina Bucsa i de Tita Torró, que
han aconseguit proclamar-se
campiones, respectivament, l'ITF
Women’s de Santarém i l’ITF
Women’s de 25.000 $ de Fi-
gueira da Foz.

La hispano-moldava de 19
anys va aconseguir el seu primer
campionat al circuit professional
el passat diumenge 28 de maig
després de derrotar la russa Va-

leria Savinykh per un doble 6-4.
Bucsa es va quedar a punt de
guanyar també en la categoria de
dobles fent equip amb  Ksenia
Kuznetsova, però va perdre la fi-
nal contra la parella de Savinykh
i la ucraïnesa Valeriya Strakhova.

Per la seva banda, l’alacanti-
na Torró va confirmar el seu bon
moment de forma a Figueria da
Foz el passat diumenge 11 i va
aconseguir el títol d’un ITF de
25.000 dòlars de premi després
de derrotar l'alemanya Sarah-
Rebecca Sekulic per 6-4 i 6-2. 

FUTBOL4El retorn del CP Sarrià
a la Segona catalana s’ha tancat
amb bona nota. El conjunt d’E-
rec Irisarri, que va recuperar la
categoria després de jugar la
temporada anterior a Tercera
catalana, ha posat el punt final al
curs 2016-17 en novena posició
amb 48 punts, lluny de les posi-
cions de perill i també de la zona
alta, després de tres mals resul-
tats en les darreres jornades que
han evitat que el conjunt parro-
quial aspirés a la cinquena plaça,
a la qual va tenir opcions gaire-
bé fins al final de la lliga.

Tot i que la primera volta dels
sarrianencs ha estat millor que la
segona, l’equip va veure de se-
guida que era gairebé impossible
mantenir el ritme de la Fundació
Esportiva Grama i de l’Escola de
Futbol Mataró, que gairebé des
del començament del curs van
ocupar les dues posicions de pri-
vilegi al capdamunt de la classi-
ficació. De fet, la millor ratxa de
l’equip va ser entre les jornades
1 i 11, quan els d’Irisarri van en-
cadenar cinc victòries, cinc em-

pats i només van patir una de-
rrota (precisament contra els
colomencs). El Sarrià va tornar a
sumar cinc bons resultats con-
secutius a principis de la segona
volta, però entre les jornades 23
i 28 només va poder sumar tres
punts, de manera que va des-
aparèixer qualsevol oportunitat
d’apropar-se al capdavant de la
classificació.

Al final de la temporada, l’e-
quip ha sumat 48 punts, repar-

tits en 13 victòries i 9 empats.
Lluís Viñas, amb 14 gols, i Àlex
Pemán, amb 9 dianes, han estat
els referents ofensius de l’equip.

CANVI A LA BANQUETA
I és que amb la temporada
2016-17 ja formant part dels lli-
bres d’història, el passat dia 2 es
va fer oficial el relleu a la ban-
queta del primer equip, en la
qual Marc Fernández substi-
tuirà Erec Irisarri.

La temporada dels vermells ha estat notable. Foto: Twitter (@AdriaRodriguez8)

El CP Sarrià tanca 
el curs en la novena posició

Guardons | S’entreguen els desens premis Dona i Esport
El passat dimarts 30 de maig es va celebrar la gala d’entrega dels desens premis

Dona i Esport al Saló de Cent de l’Ajuntament. La basquetbolista Encarnación 
Hernández (ex jugadora del Laietà i del Barça), la nedadora Erika Villaécija i el Club
d’Atletisme Nou Barris van ser els grans protagonistes d’aquesta edició dels guardons.

Torró va guanyar a Figueira da Foz. Foto: Arxiu
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El passat 14 de juny, ERC vam iniciar
la campanya pel Sí a Sarrià-Sant Ger-
vasi. En un acte que va aplegar més
d'un centenar de veïns i veïnes, la
Marta Rovira, el diputat Gerard
Gómez del Moral -veí del districte- i
els consellers municipals de Les Corts
i Sarrià-Sant Gervasi, Jordi Castellana
i Guillem Casals, van valorar el mo-
ment històric que vivim i van donar
motius per creure en el Sí al referèn-
dum de l'1 d'octubre.

Guillem Casals va recordar que
Sarrià-Sant Gervasi sempre ha estat
capdavanter en participació. Va re-
cordar, també, que el col·legi electoral
amb més percentatge de Sí-Sí a la
ciutat en la consulta del 9N va ser al
districte, així com ho va ser el del Sí-
No. "Falta gent per convèncer, sortim
al carrer i il·lusionem-los. Ells tenen
tota la força d'un Estat, la nostra força
és la nostra gent", va dir.

Per la seva banda, Gerard Gómez
del Moral va fer especial èmfasi en

totes aquelles lleis que el Tribunal
Constitucional ha tombat, així com que
som en el moment clau: "Estem en el
punt de la història on tanta gent voldria
haver sigut. Som aquí perquè molta
gent ha lluitat durant molts anys".

Per cloure l'acte, Marta Rovira va
explicar que, amb els recursos que
tenim, estem intentant canviar les

coses. Va assegurar que no hi havia
marxa enrere i que hi hauria referèn-
dum sí o sí. "El referèndum és impa-
rable perquè té suport social i
fonaments jurídics internacionals
claríssims", i davant dels dubtes va
afegir: "Farem el referèndum amb
totes les garanties. Volem tenir el
futur a les nostres mans".

La participació i implicació ciutadana
va ser un dels temes del darrer Ple
municipal de Sarrià-Sant Gervasi.
Veient la proposta de Normes Regu-
ladores de Participació Ciutadana,
ERC vam decidir no votar-hi a favor
per la manca de valentia del govern
municipal. Esperàvem més d'un go-
vern que va fer bandera de la parti-
cipació ciutadana en campanya. No
es posa prou èmfasi ni en els distric-
tes ni en el teixit associatiu i veïnal.
Cal que seguim repensant la partici-
pació i que acostem la política a la
ciutadania i la ciutadania a la política.
El que fem ho hem de fer junts.

Guillem Casals
Conseller de

districte d’ERC a
Sarrià-Sant Gervasi

"Cal recuperar la capital de les persones,
una ciutat de progrés i innovació"

Alfred Bosch ha fet balanç de la mei-
tat de mandat a la ciutat de Barcelona
i ha assegurat que, en aquests dos
anys, el govern Colau ha demostrat
que “no vol, no pot i no en sap”. El líder
d’ERC ha explicat que “Colau no vol re-
presentar tothom i posa per davant els
seus interessos de partit” i ho ha ex-
emplificat amb les obres de les Glòries.
“Amb l’aturada de Glòries, el govern ha
paralitzat la ciutat per aconseguir un
titular de premsa i no ha pensat en els
veïns”, ha assegurat.

Bosch ha explicat també que "un
altre dels grans problemes del govern
municipal és que no sap gestionar", so-
bretot en relació a l'espai públic. Bosch
ha exemplificat la crítica amb casos
com el fenomen del top manta. "El caos
no és republicà ni d’esquerres, i preci-
sament perquè som d’esquerres hem
de gestionar bé l’espai públic", ha asse-
gurat. Bosch ha posat altres exemples
com les vagues de Metro o els proble-
mes d'incivisme al Port Olímpic.

En el capítol d'incompliments, Bosch
ha llistat fins a 21 incompliments del go-
vern Colau: "Constatem que el govern
no pot complir amb les seves prome-
ses”. “És ètic prometre consultes i no
fer-ne ni una? O mantenir l'opacitat a
TMB amb sous fora de conveni? És
canvi que l'atenció domiciliària hagi anat
a ACS, l'empresa de Florentino Pérez?",
s’ha preguntat. 

Alfred Bosch ha esbossat les línies
principals del que hauria de ser un
"pla de bon govern per eradicar qual-
sevol problema de gestió" i ha situat
com a eixos principals del pla l'habi-
tatge, el turisme, la convivència, la
mobilitat i l'economia.

El líder d’ERC ha explicat que cal
construir una proposta que fugi del
partidisme i que "busqui un ampli ven-
tall de representativitat que reflecteixi
la societat". "Hem de recuperar la capi-
tal de les persones, una ciutat que be-
neficiï tothom i que sigui capital del
progrés i la innovació", ha conclòs.

Sarrià-Sant Gervasi
ERC inicia la campanya
pel Sí a Sarrià-Sant Gervasi
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